
 
 
 
Protokoll fört vid Österlens Vattenråd styrelsemöte 2023-12-01, digitalt via temas, 
kl. 09.00- 12.00.  
 
Närvarande: Pia Dahlin ordförande, Kristianstad kommun (ordinarie), Jeanette Qamar, 
Simrishamns kommun (ordinarie, tjänsteperson), Anders Larsson, Hörby kommun (ordinarie), 
Ronny Hammar (ordinarie), Karin Bergendal, Naturskyddsföreningen (ordinarie), Lotta 
Hedström, Tomelilla kommun (ordinarie), Martin Hallingström Skoglund, Kristianstad 
kommun (ersättare), Sven Sassersson, Tommarpsåns fiskevårdsområde (ersättare),  
Peter Bentzer (ersättare), Tomas Pålsson, Högestad & Christinehof (ersättare)  
 
 
Närvarande adjungerade tjänstepersoner: Eelke Emilia åtgärdssamordnare vattenråden, 
Jonas Dahl, åtgärdssamordnare i Simrishamns kommun, Anna-Karin Åkesson, Kristianstads 
kommun, Mona Eliasson, Kristianstads kommun. Mikael Ulvholt (adjungerad tjänsteman, 
Hörby), Emma Persson, Länsstyrelsen.  
 
1. Mötets öppnande  
Pia Dahlin hälsade alla välkomna och förklarade mötet öppnat.  
 
2. Val av en justerare  
Karin Bergendal väljs till justerare.  
 
3. Godkännande av dagordning  
Dagordningen godkändes.  

4. Föregående mötesprotokoll  
Protokollet godkändes och lades till handlingarna.  

5. Information om rekrytering av ny åtgärdssamordnare  
Samordnartjänsten är nu tillsatt och den nya åtgärdssamordnaren har påbörjat sitt arbete i 
Ystad. Eelke Emilia Christinesdotter presenterade sig och berättade kort om sig själv.  

6. Protokollförande av per capsulam beslut om placering av åtgärdssamordnartjänsten 
Styrelsen godkänner placeringen av tjänsten i Ystad. Styrelsen godkänner LOVA ansökan 
om förlängning av åtgärdssamordnartjänsten.  

7. Protokollförande av per capsulam beslut om LOVA ansökan gällande studieresa. 
Styrelsen godkänner LOVA ansökan gällande studieresa.  

8. Bevattningsdammar och rensning.  
Stora Äsperöd 1:1. Rensning utav kvarndamm, ärendet om Kvarndammen togs upp och dess 
effekter på markägaren efter att projektet inte kunde genomföras. Markägarens mejl läses 
upp till styrelsen. Styrelsen ser att det blivit fel i processen där konsulten påbörjat arbetet 
utan ett beslut i styrelsen vilket ledde till ett missförstånd. Markägaren uppfattade att 
projektet skulle och kunde genomföras på grund av pågående kommunikation med  



 
 
konsulten. Markägaren har tidigare fått dammen rensad i Länsstyrelsens regi, vilket 
förhindrar vattenrådet att godkänna projektet. Styrelsen beklagar arbetsgången, eventuell 
kompensation sökes hos konsulten. Jeanette Qamar föreslår att ett uppstartsmöte med 
konsulten tillsammans med beredningsgruppen utförs för att försäkra oss om att rätt 
processer följs framåt.  
 
Styrelsen fattar ett beslut om att framtida beredningsgrupp tar fram förslag om riktlinjer 
gällande hantering av dammar för att undvika uppkommen situation i framtiden. Flera 
styrelsemedlemmar anser att vattenrådet inte ska utföra resning av dammar, men att man 
öppnar upp för möjligheten i särskilda fall och förmedlar i stället kontaktuppgifter till 
Länsstyrelsen. 
 
9. Återrapportering från åtgärdssamordnarna. Eelke Emilia: Frågan om vattenrådets 
medverkan Hanöbuktsveckan den 4-11 maj. Lotta Hedström föreslår att man tar tillfället i 
akt och bjuder in kandidaterna till EU-parlamentet för en hearing, med syftet att utreda 
frågan om vad de vill/önskar göra för en ökad vattenkvalitet. Eelke Emilia får i uppdrag att 
föreslå aktiviteten och samråda med arrangörerna för Hanöbuktsveckan. Eelke Emilia får 
uppdraget att fråga arrangörerna om de själva vill hålla i arrangemanget eller om det är 
något som vi kan driva. Lotta Hedström skriver ned punkter till Eelke Emilia och skickar 
via mejl. Tidigare har vattenrådet arrangerat elfiske, vilket styrelsen ser som ett bra 
arrangemang. En representant från sportfiskarna brukar hjälpa till vid eventet. Anders 
Eklöv som arbetar med restaurering av vattendrag i Kävlinge ån föreslås som ersättare för 
sportfiskarna. Peter Bentzer skickar kontaktuppgifter. Styrelsen fattar beslutet att 
vattenrådet ska medverka.  

• Skärhus 4:xx Projektet omarbetas och nya förslag tas fram. Eelke Emilia skickar 
ut de nya ritningarna till styrelsen.  

• Holmabäcken/holmarna: Styrelsen beslutar att åtgärdsprogram och förstudie 
förlängs till sista mars 2024. Med förutsättning att ekonomin tillåter.  

• Komstad ån: Styrelsen beslutar att projektet förlängs fram till sista mars 2024. 
Med förutsättning att ekonomin tillåter.  

• Expertstöd Naturcentrum: Styrelsen beslutar att expertstödet förlängs fram till 

den sista mars 2024 med upp till 35h.  

 

Jonas Dahl presenterar åtgärdsarbetet i Simrishamn. Styrelsen tar del av presentationen vi 
mejl. 
 
10. Samarbetsavtal Kristianstad: Samarbetsavtalet har godkänts och är redo att 
undertecknas med de förutsättningar som representerats. Det vill säga att alla betalar in 
hela summan för samarbetsavtalet till vattenrådet.  
 
Hörby: Ingen information angående samarbetsavtalet. Tomelilla: Ingen information 
gällande deras medverkan i samarbetsavtalet. Lotta Hedström och Kenneth Strömbäck får i  
 



 
 
 
uppdrag att driva frågan vidare. Simrishamn: Föreslår att man fortsätter enligt nuvarande 
former fram till 2024.  
Vikten av att det ekonomiska läget utreds framförs av Anna-Karin Åkesson. Detta med 
anledning av att man i vattenrådets budget och ansökningar LOVA/LONA har angett att 
Simrishamn betalar den fulla ekominska andelen för samarbetsavtalet.  
 
 
11. Simrishamns kommun, enhetschef för offentliga miljöer informerar. Linda Larsson 
presenterar hur kommunen arbetar genom samarbetsavtalet. Presentationen skickas till 
styrelsens medlemmar via mejl. Simrishamns förslag är att fortsatt diskutera ett samarbete 
under 2024, och under denna period fortsätta samarbetet enligt nuvarande former. 
Nuvarande LONA bidrag som  
 
ansökts gemensamt med vattenrådet är slut 2024. Inga indikationer har funnits från 
Österlens vattenråd att man inte är nöjd med samarbetet. Linda Larsson visar två aktuella 
ansökningar av vattenrådet där man angett att Simrishamn motfinansierar med ekonomiska 
medel, samt att man under samma period dubbelfinansierat. Linda Larsson har inte varit 
informerad om dessa ansökningar och påpekar att det är väldigt olyckligt då vi inte tillsätter 
ekonomiska medel direkt för motfinansiering i vattenrådet. En utredningsgrupp tillsätts för 
att utreda det ekonomiska läget i förhållande till LOVA/LONA och samarbetsavtalen. 
Styrelsen beslutar att, Jeanette Qamar, Anna-Karin Åkesson, Kenneth Strömbäck och 
ordförande Pia Dahlin tillsätts i utredningsgruppen med målet att den ekonomiska 
utredningen ska vara klar inför nästa styrelsemöte. Beslutet förutsätter att tjänstemännen 
fått ett godkännande från närmsta chef att delta.  
 
12. Simrishamns kommun söker samarbetspartner gällande pågående bidragsansökan 
för framtagande av vattenvårdsplaner. Information skickas ut för ett per capsulam beslut 
efter styrelsemötet.  
 
13. Beslut om framtida beredningsgrupp Förslag: Eelke- Emilia samt en tjänsteman per 
kommun ingår i beredningsgruppen.  
 
Andra styrelsemedlemmar samt tjänstemän anmäler sitt intresse för medverkan i 
beredningsgruppen till Jeanette Qamar.  
14. Avrop gällande rådgivning respektive expertstöd. Frågan täcks i punkt 9.  
 
15. Förslag till överenskommelse mellan Österlens vattenråd, Nybroån Kabusaån och 
Tygeåns vattenråd och Ystads kommun angående tjänsten som åtgärdssamordnare. 
Föreslagen överenskommelse godkänns. Samordnarens tjänst ryms i genom 
medlemsavgifterna.  
 
16. Analysresultat SRK för perioden september till och med oktober 2023 Styrelsen 
beslutar att analysresultaten läggs ut på vattenrådets hemsida. Framåt kommer resultaten 
endast redovisas under styrelsemötena vid avvikelser.  
 
17. Mötesdatum våren 2024 (januari och mars) 12 januari, kl. 9-12, Hörby.  



 
 
15 mars, kl. 9-12, Tomelilla (SGS bjuds in för en redovisning av resultat)  
 
18. Datum och plats för stämman 2024 (maj)  
24 maj, kl. 10:00-13:00, Hallmöllas besöksplats.  
 
19. Arbetsgrupp eller arbetsgrupper för framtagande av verksamhetsberättelse 2024, 
ekonomisk redovisning 2024, arbetsplan 2025 samt budget 2025  
Pia Dahlin, Jeanette Qamar, Kenneth Strömbäck och Eelke Emilia arbetar med 
verksamhetsberättelsen och ekonomisk redovisning, arbetsplan samt budget. Under 
kommande sammanträde avsätts tid för att gemensamt utarbeta årsberättelsen.  
 
20. Övrigt Ekonomiskt redogörelse önskas skicka med i var kallelse framöver.  
 
21. Mötet avslutas  
 
Vid protokollet     Ordförande  
Jeanette Qamar      Pia Dahlin  
 
 
Justeras  
Karin Bergendal  
 


